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Algemene Beschouwingen 2017 

Voorzitter, 

Onze fractie pakt de draad op vanuit de voorjaarsnota 2017. 29 maart stond in het Oude IJsselstreek 

Vizier dat de gemeenteraad groen licht gegeven heeft voor nieuwbouw VMBO Almende. Nu 2 weken 

geleden is het contract met VO Achterhoek door onze wethouder getekend en kan men aan de slag 

met plannen en tekenen. Met dit besluit nemen we onze verantwoordelijkheid als raad voor goed 

onderwijs aan onze kinderen. Ook het aanvullend budget voor de veilige infrastructuur is 

aangenomen, dus de fractie van CDA is heel blij dat de lang gekoesterde wens naar adequate 

huisvesting is aangenomen en nog wel unaniem, raadsbreed -helemaal mooi! 

Echter wel met een consequentie: 

-Beslag op de kapitaallasten 

-Daardoor het besef unaniem dat er niet of nauwelijks investeringsruimte over zou blijven. 

-De controleverklaring van de accountant aan geeft dat onze gemeente op het gebied van de 

solvabiliteit kwetsbaar is. Voorzichtigheid blijft geboden. 

Waarom haalt onze fractie dit expliciet aan! Wij merken dat de politiek hier mee worstelt. Een 

voorbeeld! 

Het basisonderwijs (huisvesting) staat voor enkele grote uitdagingen. Gendringen, Etten en Silvolde 

dienen zich aan. Inmiddels hebben wij als raad de memo huisvesting basisonderwijs Gendringen 

ontvangen. Onder andere worden enkele financiele scenario’s geschetst. Laten wij helder zijn! Dat 

wat onze begroting kan dragen staat vermeld! (€ 800.000,-)  

Zo zullen er meer voorbeelden  zijn. 

Echter: Bij de coalitievorming heeft het CDA nadrukkelijk aangegeven dat een sluitende 

meerjarenbegroting zou moeten leiden tot jaarresultaten die er voor zorgen dat er terugdringing van 

leningen plaatsvindt. Structurele lasten dekken met structurele baten. De voorliggende begroting 

sluit, zonder gegoochel met boven of onder de streep met een positief resultaat. Terugdringen van 



de leningen is helaas nog mondjesmaat aan de orde. De aangegane verplichtingen laten dit nog niet 

toe. 

Voorzitter: Wij zitten niet meer in de situatie van rond 2005, waarbij de middelen voor handen waren 

om populaire, voor de inwoners zichtbare dingen te doen. Wij hadden dit ook graag anders gezien. 

De meerjarenbegroting sluit. Grotere projecten zoals bouw Almende College en de DRU-visie zijn in 

deze meerjaren prognose opgenomen. Deze visie zal aanstaande donderdag nog uitgebreid aan bod 

komen. De wens van het CDA was en is dat er uiteindelijk 1 beheersstichting komt met daarin 1 

horeca entiteit. Inmiddels weten wij dat er is gekozen in samenspraak met de partners voor een 

variant met 2 horeca entiteiten vanuit 2 stichtingen. 

Het CDA  zal alleen met wijzigingen in de meerjarenbegroting instemmen wanneer hiervoor door 

verschuiving een structurele dekking wordt gevonden. Hiervoor kan in de visie van het CDA geen geld 

worden onttrokken uit de baten die geoormerkt zijn voor het Sociaal Domein.(voor dit moment) 

Onbespreekbaar. Ook een verhoging van de maximale indexering van de OZB van 3% is voor het CDA 

onbespreekbaar.  

Vanuit het huishoudboekje van onze inwoners redenerend: de spaarrekening is vrijwel leeg. Niet 

meer uitgeven dan er binnenkomt. In dit licht beoordelen wij CDA O-IJ voorliggende begroting. 

“Met vertrouwen werken aan de toekomst” de titel van voorliggende programmabegroting. Het mag 

duidelijk zijn dat onze premier Mark Rutte een kort lijntje heeft met onze minister van financien.  

Wij mogen terecht trots zijn op voorliggende programmabegroting 2018-2021. Wij hebben inderdaad 

onze financien onder controle gekregen en van daaruit onze financiele positie verstrekt. Een goede 

en gezonde basis voor de nieuwe raadsperiode na de verkiezingen van volgend jaar. Geen 

gemakkelijke klus waarbij wij als politiek ook de nek hebben uitgestoken om zaken te realiseren.  

In het bijzonder zijn wij trots op het feit dat de continuitiet van zorg en ondersteuning binnen de 

sterk veranderende taken als zeer geslaagd benoemd kan worden. Er is niemand tussen wal en schip 

geraakt.  

In de voorjaarsnota hebben wij ook specifiek aangegeven dat onze taken en verantwoordelijkheden 

als gemeente in het bijzonder liggen bij de mensen die ons “echt” nodig hebben. Het CDA heeft al 

herhaaldelijk uitgesproken dat meedoen in de samenleving een belangrijk onderwerp voor ons is.  

Immers meedoen = meetellen en meetellen = meedoen.  

Wij onderschrijven dan ook van harte dat wij aan de slag gaan met in het bijzonder: 

-het realiseren van meedoenbeleid, zodat echt niemand – en zeker kinderen niet- aan de kant hoeft 

te blijven staan. 

-nieuwe maatregelen gericht op preventie, vroeg signalering en integraliteit binnen het sociaal 

domein. 

-veiligheid en handhaving, de handhavingstaken breiden we uit om beter toezicht te kunnen houden 

op de spelregels. 

 



Voorzitter 

Wat willen wij meenemen, meegeven richting de begrotingscommissies: van 02 november MO, 06 

november  AFE en 08 november FL. 

AFE: Of onze financiele uitgangspunten (coalitie) op steun kan rekenen van de overige raadsfracties. 

MO: Vanuit ons motto Meedoen is mee tellen. En mee tellen is meedoen zijn wij dan ook erg blij dat 

onlangs het College ons het uitvoeringsbeleid voor Meedoen heeft gepresenteerd. 

Een onderdeel van deze beleidsvisie is van Armoede naar Meedoen. Hier raakt het College nu precies 

een waarde van het CDA. Wij als fractie zijn voor het ondersteunen daar waar nodig is maar nog veel 

meer zien wij het belang dat inwoners, ook die met een smalle beurs zelfredzaam zijn en hun eigen 

regie kunnen pakken. Het stimuleren en faciliteren is vele malen belangrijker dan het grosso modo 

verstrekken van geld zonder daar een visie bij te hebben. 

Wij zijn dan ook verheugd dat er over maatwerk is nagedacht en dat het College daar de handen voor 

op elkaar heeft gekregen.  

Maatwerk geeft aan dat we echt geinteresseerd zijn in onze inwoner en ondersteunen met die 

middelen die nu net noodzakelijk zijn voor de persoon in kwestie om weer te kunnen meedoen.  

Ook kunnen wij preventief ondersteunen om te voorkomen dat mensen (in het bijzonder kinderen) 

niet meer mee kunnen doen. Hierbij kun je denken aan jeugdsport en cultuurfondsen.  

We weten dat onze samenleving gevormd wordt door de inwoners van Oude IJsselstreek, 

verenigingen, maatschappelijke instellingen, bedrijfsleven en de gemeente zelf. Deze entiteiten 

zouden er met elkaar bewust van moeten zijn dat ze ieder voor zich waardevol zijn en er toedoen. 

Ieder op zijn eigen merites. Maatwerk is dan vanzelfsprekend. 

Voorzitter: Er zijn al genoeg voorbeelden te noemen waar al een goede stap is gezet. 

Om te beginnen met de werkgroep Stap Vooruit. Een goed initiatief van wethouder van de Wardt om 

met mensen in gesprek te gaan die ervaringsdeskundige zijn in, ik gebruik nu het Latijnse woord 

PAUPERTAS (=Armoede). Zij hebben zelf ideeen aangedragen om duurzaam hun status te verbeteren. 

Daarnaast is de Mini manna markt een mooi voorbeeld van hoe er integraal aandacht en uitvoering 

wordt gegeven om een schrijnend probleem aan te pakken. 

Tot slot voorzitter: Kinderen hebben de toekomst. De toekomst van de kinderen van een aantal jaren 

terug is NU! En dat is de reden dat het CDA staat voor Meedoen NU. Voor de kinderen van toen, nu 

en de kinderen van morgen. 

 

De commissie FL:   

-Parkeergelegenheid DRU Industriepark. Wij herhalen ons standpunt dat los van de visie wij dit 

schatplichtig zijn aan het DRU Industriepark. Bestemmingsplan technisch gewoon een verplichting. 



-Zijn ook niet doof voor de geluiden die bevestigen de worsteling die de politiek heeft met de 

vastgestelde woningbouw contigenten. Zowel lokaal als regionaal. Het gaat weer wat beter met de 

woningmarkt dankzij het economisch herstel. Echter wat helaas “uniek” is voor de situatie in onze 

gemeente!!  Het feit dat onze plancapaciteit reeds voor circa 90% is vergunt!! Hierdoor zijn wij 

minder in staat om de juiste woning op de juiste plek te bouwen. 

Ik ga afronden voorzitter: 

Wij hopen op een levendige constructieve discussie in de 3 begrotingscommissies. Binnen de door 

onze fractie geschetste financiele voorwaarden. 

Het zal  geen verrassing zijn voorzitter dat wij volmondig achter voorliggende programmabegroting 

2018 staan. En ook van harte de gezonde meerjarenraming 2019-2021. 

Rest mij alleen nog de ambtenaren en het College te bedanken voor hun inzet betreffende 

voorliggende stukken. 


